
Aan de leden van de gemeenteraad van Amsterdam 

Amsterdam, 11 juli 2024 

Betreft zienswijze ontwerp programma windenergie 

Betreft Strandje Hoge Dijk, ook wel Abcouder Strand,  in natuurgebieden Hoge Dijk en bij golfbaan. 

In Plan Wind Amsterdam gaat het hier om Knooppunt Holendrecht 6A  

 

Geachte gemeenteraad, geacht college, 

Als bewoner van Gaasperdam geniet ik van natuurstranden op fietsafstand. Ik ben een goede 

zwemmer en ga ook naar de stranden Gaasperplas, waarvan Ballorig het meest veilig is, daar zie je 

ook gezinnen. Gezinnen met de jongere kinderen zie je vooral aan strandje Hoge Dijk, ook wel 

Abcouder strandje genoemd, veel verder naar het westen. Het ligt tussen de golfbaan en het spoor 

Amsterdam – Utrecht, dichtbij Abcoude en niet ver van AMC en volkstuinen. Het strandje is in de 

zomermaanden dé leefomgeving van gezinnen met jonge kinderen uit de Amsterdamse wijken 

Holendrecht, Reigersbos en Gein, maar is ook recreatiegebied voor andere Amsterdamse wijken en 

het Utrechtse Abcoude. Hier kunnen peuters, kleuters en andere jonge kinderen veilig zwemmen, op 

drie niveaus. Er is een flink fris gemaaid grasveld om te spelen en te picknicken, er zijn kleedhokjes en 

stromend water, je betaalt niets. Het maakt deel uit van een heel mooi natuurgebiedje met rietoevers 

en een wijds aanzien. Als je wél kan zwemmen en onder het touw door mag, vliegen de koekoeken en 

de ijsvogels over je hoofd heen terwijl je zwemt. We recreëren hier gemixt op alle manieren en daar 

genieten we van. Het is niet een echt ven volgens de definitie van natuurbeschermers want het is 

ontstaan als afgraving bij de Schaefer – bouw van Gaasperdam (in gelul kun je niet wonen), maar het 

oogt na de 50 verstreken jaren inmiddels wél als een echt natuurlijk vennetje.  

Zienswijze:  

➢ beloon de inwoners van Zuidoost voor de geringe 

uitstoot die we per hoofd veroorzaken, sluit aan op de 

doelen van het masterplan Zuidoost en op de adviezen 

van huisartsen en beschouw onze fantastische gezonde 

leefomgeving als wat het is: een grote bijdrage aan de 

gezondheid in het stadsdeel waar dat het allermeest 

nodig is en zeker ook zal blijven 

➢ laat de raad beoordelen wat recreatiegebieden voor 

inwoners kunnen betekenen, en of recreatiegebieden 

wel in alle gevallen het meest geschikt zijn voor 

windturbines 



➢ laat de raad beoordelen of de PWA aanwijzing van alle 

gebieden in Zuidoost (Plan Wind Zuidoost) wel  

democratisch tot stand gekomen is  

__________________________________________________ 

1. Strandje Hoge Dijk maakt deel uit van een gebied 

boordevol functies  

Strandje Hoge Dijk en de gebieden direct er omheen zijn gebieden boordevol functies: leefgebieden 

van kwetsbare vogelsoorten, en, waar het in deze zienswijze om gaat, leefgebieden van kwetsbare 

mensen. Windturbines kunnen er niet bij. Toen de RES in 2020 van start ging, en het gebiedje bij de 

golfbaan een voorkeurszoekgebied werd, waren windturbines van 150 meter hoog nog gebruikelijk 

en verkrijgbaar en golden vanuit Schiphol nog de beperkingen tot 150 meter. Die zijn nu opgerekt tot 

200 – 250 meter, dus alles komt in een nieuw daglicht te staan en 500 meter afstand tot turbines 

maakt de horizon en het geluid anders. Er is een windparkje in de planning is met ook een hoge 

turbines of zelfs meer turbines in buurgemeente Ouder-Amstel. En dan geldt steeds meer wat politici 

te vaak zeggen: daar staat er al een dus er kan er nog wel….. juist ja. Net zoals: daar is al een snelweg 

dus daar kan… 

 

2. Gebiedje levensvoorwaarde voor de gezondheid 

Met 600.000 bezoekers per jaar In een stadsdeel waar de levensverwachting zes jaar lager is dan 

gemiddeld in Amsterdam, en waar veel mensen geen tuin en soms zelfs geen balkon hebben, is dit 

recreatiegebiedje geen extraatje maar een levensvoorwaarde, zeker in de warme maanden. Mensen 

die dat extra nodig hebben kunnen dag in dag uit in de natuur in beweging blijven en gezond leven, 

en dat is precies wat de huisarts adviseert. Dat is beter dan dat kinderen en kwetsbare volwassenen 

binnen blijven in slecht geïsoleerde, te warme huizen. De gebieden zijn een belangrijk onderdeel van 

de leefomgeving, veel meer dan voor mensen die tuinen hebben en tripjes maken. Ga er zwemmen 

of kijken, de dicht bevolkte wijken Holendrecht en Reigersbos zijn sterk vertegenwoordigd. Zuidoost 

krijgt er de komende tien jaar 60.000 inwoners bij waarvan veel in Bullewijk, direct achter AMC vanuit 

het strandje gezien, in hoogbouw tot 21 verdiepingen in de verdichtingswijk Hondsrug. Deze mensen 

gaan hier ook allemaal recreëren en de verhouding groen- steen zal ongunstiger worden, alle plannen 

ten spijt. Het gevoel leeft: waarom moeten die windturbines juist in dit stadsdeel, dat het toch al best 

zwaar te verduren heeft. Is dat eerlijk. Waarom moet er juist hier afgesnoept worden van  het 

ruimtelijke gevoel en de stilte. Hebben rijkere wijken sterkere troeven. Wordt er vooruitgekeken naar 

het belang van de leefomgeving in deze gebieden. Zijn de plannen van concept Plan Wind Amsterdam 

in overeenstemming met het masterplan gezondheid Zuidoost, waarover zoveel te doen is.  



3. Recreatie wordt door het college in PWA minder zwaar 

gewogen dan gezondheid en natuur. Daardoor blijven in 

de concept plannen juist deze plekken over. 

Zuidoost is door het college in concept aangewezen met de toevoeging dat recreatie minder zwaar 

weegt dan gezondheid, natuur en ecologie, en dat daarom deze gebieden overblijven als meest 

geschikte Amsterdamse gebieden voor wind. Na de haven, waar plaatsing nog steeds niet lukt en 

waar de vooruitzichten nog steeds pessimistisch blijven. Er moest een prioritering van afwegingen 

plaatsvinden om de ambitie met wind te vervullen en daarbij is recreatie, op de valreep en niet 

expliciet, onderaan komen te staan als afweging. De afwegingen zijn na vier jaar RES waar het steeds 

over processen ging als sluitstuk uit de hoge hoed gekomen: recreatie komt als afweging onderaan en 

daarom wordt het Zuidoost. Of het wordt Zuidoost en daarom komt recreatie onderaan. Die 

afwegingen zijn nooit democratisch in de raad besproken, maar het college gebruikt ze nu als 

argument om de zoekgebieden te bepalen. Wij denken dat dit politieke afwegingen zijn en dat de 

raad erover moet beslissen. En dat de raad, op basis van afwegingen, moet beslissen over de 

aanwijzing van deze gebieden.  

4. De inwoners zijn niet geïnformeerd over de turbine 

plannen 

Het gaat in Zuidoost al vier jaar over zoekgebieden voor wind, dat heeft iedere inwoner wel 

begrepen, maar de informatie vanuit de overheden is vanaf het begin extreem ondoorzichtig, 

onbegrijpelijk en onvolledig verstrekt. Zonder leesbare kaarten, zonder duidelijke 

uitnodigingen, en bij de laatste informatiemarkten zelfs helemaal zonder kaarten of foto’s, en 

zelfs vaak zonder uitnodigingen. Met steeds andere namen voor de zoekgebieden. Met 

bovendien verhullende namen voor de zoekgebieden: namen die de inwoners niet 

gebruiken. De duizenden pagina’s van de RESsen waren voor een normaal mens op zijn 

zachtst gezegd onbegrijpelijk.  

5. Wie niet of minder vliegt betaalt op deze manier de 

rekening 

En als je een beetje nadenkt over sociale verhoudingen denk je ook: waarom krijgen de mensen die 

drie banen hebben om de huur te betalen en die NIET vliegen (behalve als je nou eenmaal je familie 

aan de andere kant van de oceaan hebt) de giga windturbines van de energietransitie cadeau, terwijl 

de rijkere bewoners die wél vliegen en rijden, gespaard worden. Het voelt als een dikke vinger naar 

de armste en meest ongezonde wijk die het verst van de STOPERA is. Voor zover de inwoners 

geïnformeerd zijn voelen ze dat vaak ook zo, soms als een bang vermoeden. En ze herkennen dit op 

wereldschaal: dit gebeurt in Bombay en Chicago, de industrie met haar risico’s wordt geplaatst bij de 

armen. Dat is niet sociaal.  



 


